
Protokół Nr XLVII/17
z  sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 25 października 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1300 w sali konferencyjnej Ratusza, na
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej
VII kadencji. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.  

Zgodnie  z  listą  obecności,  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczyło  10  Radnych,  co  wobec
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych uchwał. 

Lista obecności -   stanowi załącznik Nr 1

 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

       1/ zmian w budżecie gminy na rok 2017;
       2/ o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
           mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka;
       3/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
           najmu (lokal użytkowy położony w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w granicach części
           działki nr 81/3);
        4/ regulaminu  utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka;
        5/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
            komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za
            uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami
            komunalnymi;
        6/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego
            Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018;
         7/ rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi
             oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018;
         8/ ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia  
             dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze;
          9/ regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznych w Międzygórzu;

    10/ regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Długopolu – Zdroju. 
4. Informacja o oświadczeniach majątkowych.
5. Podatki i opłaty lokalne na rok 2018.
6. Stan bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.
7. Problemy osób niepełnosprawnych.
8. Zatwierdzenie protokołu z sesji.
9. Informacje Burmistrza.
10. Zapytania Radnych.
11. Informacje Przewodniczącego Rady.
12. Sprawy różne i wolne wnioski.
13. Zamknięcie obrad.

Burmistrz zgłosiła wniosek, aby do porządku obrad dodać dwa projekty uchwał: 
1/ w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Bystrzycy Kłodzkiej
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym 13 głosami za jednogłośnie wniosek 
przyjęła.
Przedmiotowy projekt został wprowadzony do porządku obrad w pkt 3 ppkt 11.
2/ w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości
Rada  w  obecności  13  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym  13  głosami  za  jednogłośnie  wniosek
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przyjęła.
Przedmiotowy projekt został wprowadzony do porządku obrad w pkt 3 ppkt 12.

Ad 2.  Powołanie sekretarza sesji. 
Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  punktu  –  „Powołanie  sekretarza  sesji”
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Radny – Leszek Stróż.
W związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  propozycję.  Za
wyborem  sekretarza  sesji  w  osobie  Radnego  Leszka  Stróża  w  głosowaniu  wzięło  udział
13 Radnych, za oddano 13 głosów, jednogłośnie.   
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być
na piśmie.

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach.
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok
2017.
Skarbnik –  powiedziała, że zmiany w projekcie są niewielkie i są to zmiany porządkowe, które
ograniczają się po stronie wydatków do przeniesienia wydatków między działami. Większość tych
zmian  spowodowana  jest  wnioskami  zgłaszanymi  przez  rady  sołeckie  w  ramach  funduszu
sołeckiego. Gmina ze swojej strony wprowadziła tu trzy zmiany – dwie to zwiększenie wydatków
na opracowanie dokumentacji na wykonanie jednego słupa oświetleniowego na ulicy Norwida i jest
to kwota 2 460,00 zł oraz kwota 25 000,00 zł na opracowanie dokumentacji na przebudowę kortów
w Bystrzycy Kłodzkiej. W dniu wczorajszym w autopoprawce wprowadzono jeszcze jedną kwotę
i jest to zwiększenie dotacji dla Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury na organizowanie Festiwalu
Aktorstwa Filmowego. Zaproponowano te przesunięcia zbilansować zmniejszeniem wydatków na
obsłudze kredytów czyli wydatków przeznaczonych na spłatę kredytów i łącznie to zbilansowanie
wymaga zdjęcia kwoty 71 460,00 zł z oprocentowania kredytów. Wszystkie pozostałe zmiany są to
zmiany  porządkowe  rad  sołeckich.  Są  to  najważniejsze  zmiany  i  zmieniają  się  wydatki
inwestycyjne, zmieniają się przedsięwzięcia w ramach funduszu sołeckiego oraz po autopoprawce
pojawia  się  załącznik  Dotacje,  czyli  zostaje  tu  wprowadzona  dotacja  dla  MGOK.  Generalnie
planowane dochody budżetowe, wydatki, deficyt, przychody, rozchody nie ulegają zmianie.
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24 października 2017 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian
w budżecie gminy na rok 2017 wraz z autopoprawką. (12 za, jednogłośnie)
Dariusz  Piotrowski –  powiedział,  że  miała  być  przygotowana  informacja  na  temat  kortów
tenisowych.
Burmistrz  –  odpowiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  przebudowę  kortów  tenisowych  przy  ulicy
Strażackiej,  działka  927  obręb  Centrum  i  działka  1301  –  to  Gmina  jest  po  konsultacjach  ze
Stowarzyszeniem,  które  ma  w  tej  chwili  te  korty  i  na  ich  wniosek  będzie  to  obejmowało:
przebudowę  dwóch  kortów tenisowych,  wykonanie  nawierzchni  sztucznej,  przebudowę  całości
ogrodzenia kortów oraz zainstalowanie oświetlenia.
Dariusz  Piotrowski  – powiedział,  że  rozumie,  że  nawierzchnia  sztuczna  to  jest  nawierzchnia
twarda.
Burmistrz – odpowiedziała, że to co jest teraz np. na Orliku, to mniejsze boisko, to jak najbardziej
nadaje się do gry w tenisa, więc chodzi o taką nawierzchnię.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że ta nawierzchnia na Orliku jest za szybka do gry w tenisa,
gdyż sam tam grał.
Przewodniczący  Rady –  odpowiedział,  że  co  do  zasady,  kort  twardy  powoduje,  że  gra  jest
szybka.
Dariusz Piotrowski  – powiedział,  że jeżeli  chodzi o podbudowę, to na Orliku jest  dobrze,  ale
obawia się, że ta twarda nawierzchnia może spowodować szkody u osoby, która gra.
Burmistrz – odpowiedziała, żeby tę kwestię pozostawić fachowcom i oni zadecydują jaka ma być
nawierzchnia. 
Mieczysław Kamiński – zapytał na co zostaną przeznaczone środki w dziale Kultura fizyczna –
Wydatki bieżące przygotowanie i realizacja wniosków Unii Europejskiej -14 724,00 zł.
Ewa  Koczergo –  odpowiedziała,  że  jest  to  wydatek  związany  z  opracowaniem  projektu
budowlanego  na  oznakowanie  do  Singletracków.  Na  początku  br.  na  wykonanie  tablic
projektowych promujących trasę Singletracków albo promujących projekty transgraniczne, które
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kierowały do poszczególnych obiektów użyteczności,  wystarczyło samo zgłoszenie na budowę,
Powiat  wydawał  potwierdzenie  na  budowę  bez  żadnych  problemów.  W  pewnym  momencie
okazało się,  że montowanie  tablic  na trwałe  z  gruntem związanych nie  mieści  się  w katalogu
zgłoszenia tylko na roboty budowlane i w związku z tym zlecenie, które było przygotowane musiało
zostać  rozszerzone  o  opracowanie  tej  części  niezbędnej  dokumentacji,  która  jest  wymagana
z pozwoleniem na budowę. I to jest ta różnica, którą trzeba dopłacić projektantom za to, że muszą
wykupić mapy do celów projektowych, przygotować pozwolenia i złożyć wniosek o pozwolenie na
budowę a dotyczy to konkretnie  projektu,  który został  złożony 30 września  br.  na  Singletrack
Glacensis masyw Jagodnej i masyw Śnieżnika.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że rozumie, że będą to wydatki niekwalifikowane.
Ewa Koczergo – powiedziała, że jest to dokumentacja przygotowawcza aczkolwiek ten wydatek
w projekcie budżetu został uwzględniony jako kwalifikowany.
Dariusz Piotrowski – odnosząc się do wypowiedzi Pani Kierownik Ewy Koczergo, powiedział, że
jeżeli inwestor wygrywa przetarg to powinien już założyć, że będzie pozwolenie np. na budowę.
Ewa Koczergo  – odpowiedziała,  że było zgłoszenie na tego samego typu tablice w lutym br.
a w kwietniu projekt został odrzucony, ponieważ stwierdzono, że ma być pozwolenie na budowę.
Takie same tablice były projektowane w jednym zgłoszeniu i  było wymagane tylko zgłoszenie,
drugie tablice, identyczne, tak samo montowane i było wymagane pozwolenie na budowę.
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy te tablice są drewniane.
Ewa Koczergo – odpowiedziała, że tablice są różne.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/374/17
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017

 
 

2/  Przewodniczący Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w sprawie  zasad
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Burmistrz – poinformowała, że w związku z tym, że na potrzeby oddania mieszkań w bloku przy
ulicy Strażackiej była dwukrotnie zmieniana uchwała w roku 2016, w dzisiejszym projekcie uchwały
jest informacja o stawkach, które są z roku 2009 i informacja z ostatniej uchwały z roku 2016. Na
wczorajszej Komisji Budżetu i Finansów postanowiono troszeczkę obniżyć proponowane dochody
na jednego mieszkańca i taki projekt uchwały po wczorajszych wnioskach Radni dziś otrzymali.
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  o  zmianie
uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali  wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu
Gminy Bystrzyca Kłodzka. (12 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że faktycznie w dniu wczorajszym nastąpił kompromis i teraz
żeby  ktoś  otrzymał  mieszkanie  w rodzinie  jednoosobowej  musi  mieć  225% czyli  2  250,00  zł
dochodu, gdy będzie miał powyżej nie będzie miał prawa być na liście i nie powinien otrzymać
mieszkania, natomiast jeżeli chodzi o gospodarstwa wieloosobowe to jest to 185% czyli 1 750,00
zł. Jest to kompromis, więc trzeba będzie na pewno zweryfikować listę, ponieważ na liście mogą
być  osoby,  które  mają  wyższe  dochody.  Radny  zaapelował  do  Pani  Burmistrz,  aby  lokale
pełnowartościowe,  które  mają  odpowiedni  standard były  sprzedawane.  Powiedział,  że  rozumie
tych, którzy nie mają mieszkań i czekają w kolejce, ale z powodu trudnej sytuacji finansowej Gminy
i jej potrzeb, lokale, które mają odpowiedni standard powinny być mimo wszystko wystawione na
sprzedaż.
Burmistrz – zaproponowała, żeby może nie robić takiej bonifikaty, jaka jest na sprzedaż mieszkań,
tylko ją zmniejszyć, gdyż może być tak, jak było w sytuacji Wilkanowa - najpierw był ograniczony
przetarg, żeby mieszkanie sprzedać tylko osobom zameldowanym w Wilkanowie, które są na liście
oczekujących  na  mieszkanie  i  przetarg  ten  nie  doszedł  do  skutku.  Teraz  będzie  przetarg
nieograniczony praktycznie, czy ograniczony dla mieszkańców Miasta i Gminy Bystrzyca Kłodzka,
a  potem  się  okaże,  że  będzie  trzeba  zrobić  w  ogóle  nieograniczony  i  te  mieszkania  będą
w posiadaniu  osób,  które  są  spoza  Gminy.  Więc  może  należałoby  temat  przedyskutować  na
którejś z komisji,  bo może faktycznie należałoby obniżyć bonifikatę,  natomiast  nie sprzedawać
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mieszkań  o  których  Pan Radny Kamiński  powiedział,  tylko  przydzielać  te  mieszkania  osobom
z listy.
Mieczysław Kamiński  – zgodził  się z propozycją Pani Burmistrz,  żeby temat przedyskutować.
Dodał, że w innych gminach są zasady polegające na tym, że gmina sprzedaje mieszkania i tam
jest okres ile lat to mieszkanie ma i sprzedaje je ze zniżką np. tylko 40% a w Gminie Bystrzyca
Kłodzka jest zasada jedna – wszyscy 99%. Można to przedyskutować i zmienić zasady na korzyść
Gminy.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/375/17
o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład

mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka
 
 

3/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody
na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  najmu  (lokal  użytkowy
położony w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w granicach części działki nr 81/3)
Burmistrz – poinformowała, że Pan Bartosz Piekarski, który zajmuje w podstrefie lokal użytkowy
ma umowę na trzy lata. Umowa ta kończy się 31 grudnia br. W związku z tym, że jest to lokal
użytkowy, to Państwo Radni uchwałą ewentualnie zdecydują o tym, czy bezprzetargowo będzie
można  mu  przedłużyć  dzierżawę  tego  lokalu.  Burmistrz  poprosiła,  aby  tak  było,  oczywiście
z  zapisem, że jeżeli pojawi się inwestor, który zechce zainwestować w podstrefie właśnie na tej
działce  to  oczywiście  będzie  wtedy  wypowiedzenie  umowy  z  np.  dwumiesięcznym  terminem
wypowiedzenia.
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu (lokal
użytkowy położony w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w granicach części działki nr 81/3).
(11 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/376/17
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 
 
 
4/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka.
Burmistrz –  poinformowała, że w związku z tym, że zmieniła się ustawa, Radni Miejscy również
podejmowali tą uchwałę wcześniej i były pewne informacje z nadzoru prawnego Pana Wojewody,
aby pewne zapisy zostały zniesione i zostało to zrobione. Tą uchwałę dyskutowano szczegółowo
na jednym z posiedzeń komisji,  następną również i  Państwo Radni zaopiniowali  ją pozytywnie
w takim stanie w jakim jest w dniu dzisiejszym przedstawiona ale była jeszcze wymagana opinia
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, taka opinia, oczywiście pozytywna już jest
i dziś projekt uchwały jest już z tą pozytywną opinią. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 września
2017 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. (9 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały  
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
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Uchwałę Nr XLVII/377/17
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka
 
 

5/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowego
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Burmistrz  –  powiedziała,  że  uchwała  została  podjęta  we  wrześniu  br.,  były  sugestie  nadzoru
prawnego Pana Wojewody, żeby pewne rzeczy zostały wykreślone a pewne rzeczy zmienione i to
oczywiście Państwo Radni wykonali, zaopiniowali pozytywnie i właśnie w takiej samej treści jak
zaopiniowano pozytywnie, uchwała została przesłana do Państwowego Powiatowego Inspektora
Sanitarnego i tu również jest pozytywna opinia tej uchwały.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 września
2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  szczegółowego
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
(10 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że w tej uchwale, która zostanie podjęta zmiany są korzystne
dla mieszkańców Gminy, natomiast mniej korzystne dla wykonawców usług czyli Zakładu Usług
Komunalnych.  W załączniku  nr  1 nadzór  prawny Wojewody zausterkował  pewne zapisy,  które
zostały zmienione lub zniknęły a które są korzystne dla mieszkańców, w związku z tym Radny
uznał podjęcie tej uchwały za zasadne.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/378/17
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi
 
 

6/ Przewodniczący Rady –  przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii na rok 2018. 
Burmistrz –  powiedziała, że jest taki obowiązek, aby taki program do końca października został
podjęty  i  trzeba  zaproponować  środki,  które  na  taki  program  będą  wydatkowane.  Tutaj  jest
propozycja, zresztą liczona mniej więcej z tego jakie są wpływy z decyzji na sprzedaż napojów
alkoholowych,  kwoty  390  000,00  zł,  która  musi  w  zupełności  na  to  wystarczyć.  Burmistrz
powiedziała,  że  należy  pamiętać  o  tym,  że  z  tej  kwoty  otrzymuje  dotacje  również  Centrum
Integracji Społecznej i jest tutaj zaproponowana kwota 250 000,00 zł. 
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  ostatnio  pojawiała  się  dyskusja  nad  kwotą  związaną
z przeznaczeniem na CIS i pojawiały się propozycje, aby tę kwotę z tego „funduszu alkoholowego”
przeznaczyć w większym stopniu na inne zadania a szczególnie na sport. Na kontroli Centrum
Integracji  Społecznej  Pani  Kierownik  powiedziała,  że  przekroczyła  już  kwotę  dotacji  ze  strony
Gminy na ten rok – 500 tys. zł a w budżecie było mniej i tak samo na rok 2018 nie ma 500 tys.
tylko są 254 tys.
Burmistrz  – powiedziała, że należy dodać jeszcze jedną rzecz, że w takim zakładzie jakim jest
Centrum Integracji  Społecznej kwota dotacji nie może przekroczyć 50% całości, więc to należy
również mieć na uwadze.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że Radni wielokrotne dyskutowali na temat tego, czy istnieje
sens funkcjonowania CIS i wszyscy się zgodzili,  że istnieje sens i trzeba dofinansować. Radny
powiedział, że jest pięć zadań i zapytał, które z nich jest najważniejsze i na którym należałoby się
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skupić. 
Jolanta  Płazińska  –  odpowiedziała,  że  wszystkie  zadania  są  ważne,  tak  samo  leczenie  jak
i profilaktyka.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że Pani Płazińska podkreślała, że dla niej najważniejsza jest
działalność punktu konsultacyjnego.
Jolanta  Płazińska –  powiedziała,  że  w  czasie  wielu  lat  pracy  nabiera  się  doświadczenia
i priorytety mogą się zmienić. 
Mieczysław Kamiński – przyznał, że priorytety mogą się zmienić. Następnie powiedział, że tutaj
nie ma informacji o kontroli sprzedaży napojów alkoholowych w roku 2018 i zapytał, czy gminna
komisja nie będzie kontrolowała.
Burmistrz – powiedziała, że wielokrotnie było podkreślane na tej sali, że to nie ma sensu, bo cóż
to jest za kontrola, którą się uprzedza. Nawet jeżeli  jest coś nielegalnego, to zniknie to w tym
momencie z półek. 
Mieczysław Kamiński – zapytał Panią Burmistrz czy w 2016 roku nie cofnięto żadnej koncesji.
Burmistrz –  odpowiedziała,  że jest  czas do końca października.  Powołana komisja  działa  do
końca  października  i  dopiero  w  listopadzie  będzie  sporządzony  protokół  i  Radni  otrzymają
informację na następnym posiedzeniu sesji.
Dariusz Piotrowski – zapytał o dofinansowanie wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży, które
w 2016 roku wyniosło 24 tys. zł a w roku 2017 i 2018 nie ma nic w planie.
Małgorzata  Kuchejda –  odpowiedziała,  że  podjęto  decyzję  niedofinansowywania  letniego
wypoczynku dla dzieci  i  młodzieży wyjazdowych.  Była kolonia z  kuratorium i  w 2016 roku był
problem z rekrutacją dzieci.
Dariusz Piotrowski  – zapytał,  czy nie dobrze byłoby zrobienie ankiety wyprzedzającej  rok do
przodu, np. do rodziców, czy ktoś byłby zainteresowany puszczeniem dzieci na taki obóz, taką
kolonię.
Małgorzata Kuchejda  – odpowiedziała, że rodzice nie chcieli, bo dzieci nie chcą jeździć wciąż
w te same miejsca, a zazwyczaj są to wyjazdy w te same miejsca a dzieci wolałyby pojechać gdzie
indziej.
Dariusz  Piotrowski  –  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  punkt  konsultacyjny  to  rozumie,  że
zwiększenie środków związane jest z tym, że więcej ludzi tam przychodzi i korzysta z pomocy.
Jolanta  Płazińska –  potwierdziła,  że  zwiększyła  się  liczba  osób  korzystających  z  punktu
konsultacyjnego a ponadto został zatrudniony lekarz psychiatra i to również podwyższa koszty.
Dariusz  Piotrowski –  zapytał  o  koszty  sprzątania,  które  wzrosły  100%  z  1  200,00  zł  na
2 400,00 zł.
Jolanta  Płazińska –  odpowiedziała,  że  prawda  jest  taka,  że  te  koszty  zawsze  wynosiły
2 400,00 zł. 
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Gminnego
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. (13 za, jednogłośnie)

Przewodniczy Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/379/17
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018
 
 

7/ Przewodniczący Rady –  przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie Rocznego programu
współpracy  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018.
Burmistrz – powiedziała, że ten projekt uchwały był wcześniej przez Państwa Radnych omawiany,
był  poddany  konsultacjom,  zostały  uwzględnione  zapisy  z  ankiet,  które  wpłynęły,  natomiast
konsultowane były kwoty, które były kwotami z roku 2017. Burmistrz zaproponowała inne kwoty,
a  więc:  na  Profilaktykę,  ochronę  i  promocję  zdrowia  było  57  500,00  zł  a  proponowane  jest
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60  000,00  zł,  na  Pomoc  społeczną  oraz  rehabilitacja  i  przeciwdziałanie  uzależnieniom  było
15 000,00 zł – proponowane jest 20 000,00 zł, na Kulturę fizyczną i sport było 210 000,00 zł –
proponowane jest 240 000,00 zł, Kultura i sztuka Ochrona dziedzictwa kulturowego było 14 640,00
zł – proponowane jest 15 000,00 zł. W sumie byłaby to kwota 335 000,00 zł.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018. (13 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski  – wyraził  podziękowanie za zwiększenie  środków finansowych na Kulturę
fizyczną i sport oraz zapytał o wypełnione ankiety, czy wszystkie sugestie zostały już zrealizowane.
Burmistrz – odpowiedziała, że zostały uwzględnione w zapisach uchwały.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na jedną rzecz związaną z ankietą
Bystrzyckiego Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych, którzy proszą o pomoc przy wypełnianiu
wniosków do różnych instytucji.
Burmistrz – odpowiedziała, że jeżeli Radni zgodzą się na pomoc tej jednej instytucji to nie będą
mogli odmówić pozostałym a należy pamiętać, że Gmina ma 88 różnych stowarzyszeń i instytucji.
Powiedziała, że jest po rozmowie z Panią Kariną Salitrą, która dosyć prężnie działa i pisze wnioski
m.in. też do FIO i jest propozycja, aby zaprosić w miesiącu listopadzie osoby z wszystkich klubów
sportowych, stowarzyszeń, a Pani Karina wskaże, w które projekty ewentualnie może każdy wejść
i jeżeli zajdzie też taka potrzeba to Pani Salitra powiedziała, że jeżeli będzie miała czas, to też
będzie udzielała pomocy. Burmistrz dodała, że nie chciałaby aby to robiła Gmina, ponieważ ma
ona mnóstwo swoich własnych spraw i wniosków gdzie też już brakuje ludzi, aby się zajmować
następnymi  wnioskami.  Obecnie  jest  sprawa  niskiej  emisji  i  tutaj  będzie  potrzebne  mnóstwo
zaangażowania  ze strony pracowników Gminy aby w ten program wejść,  będzie  bardzo dużo
pracy a czasu jest coraz mniej. Burmistrz wyraziła prośbę aby nie angażować pracowników Gminy
do tego, do czego Gmina nie musi być zaangażowana. Gmina i tak realizuje te sprawy, które nie
są zadaniami Gminy i robi ogromny ukłon wobec organizacji pożytku publicznego.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że jemu generalnie chodziło o Bystrzyckie Stowarzyszenie Osób
Niepełnosprawnych, gdzie rodzice dzieci wykonują podwójną pracę przy tych dzieciach.
Burmistrz – powiedziała, że niczego nie neguje i poprosiła, żeby zwrócić uwagę na to, że Gmina
jest przychylna i oddała do dyspozycji lokal i poniosła część kosztów.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że autopoprawka Pani Burmistrz dotycząca Kultury fizycznej
i spotu jego osobiście nie zadowala. Radny uważa, że pomimo trudnej sytuacji finansowej Gminy
wydatki na sport są coraz większe i powinny mieć odzwierciedlenie w wykazie środków na Kulturę
fizyczną i sport. Propozycją Pani Burmistrz jest 240 tys. zł. i zdaniem Radnego ta podwyżka o 30
tys. zł jest niewystarczająca. Radny uważa, że powinny być jakieś priorytety i  przy współpracy
z organizacjami pozarządowymi również bardzo ważne jest, żeby jednym z głównych priorytetów
był rozwój sportu wśród dzieci i młodzieży.
Burmistrz – odpowiedziała, że chciałaby bardzo, żeby zmobilizować wszystkie kluby sportowe do
tego, aby zaczęły pisać wnioski o środki zewnętrzne a nie tylko gminne, a na pewno ta kwota,
która  jest  zaproponowana  w  zupełności  wystarczy.  Podała  przykład  Uczniowskiego  Klubu
Sportowego, który sam napisał wniosek o siłownię zewnętrzną, która została już zamontowana
i  Gmina dodała tylko 7,5 tys.  zł.  a  prawie  30 tys.  zł  zostało  ściągnięte z  zewnątrz.  Burmistrz
podkreśliła, że po to odbędzie się spotkanie klubów sportowych, o którym wcześniej mówiła, aby
Pani  Karina  powiedziała  i  pokazała  skąd i  w  jaki  sposób  można pozyskać  zewnętrzne  środki
finansowe.  
Mieczysław Kamiński  – przyznał,  że to, co powiedziała Pani Burmistrz jest prawdą, jednakże
uważa, że Gmina daje za mało środków finansowych na sport. Radny zaproponował, aby sprzedać
lokal  po  ZUS-ie  i  pozyskane  pieniądze  przeznaczyć  na  sport  i  w  ten  sposób  problem
dofinansowania klubów sportowych zostanie rozwiązany. Radny się zgodził, że kluby sportowe są
mniej lub bardziej aktywne jeżeli chodzi o składanie wniosków o środki zewnętrzne, jednakże on
złoży wniosek o podwyższenie kwoty wydatkowanej na dofinansowanie klubów sportowych.
Burmistrz – powiedziała, aby pozostawić te kwoty, które zaproponowała, z tego względu, że Pan
Radny Kamiński zawsze powtarza, że za jego czasów, kiedy był Burmistrzem, nie było możliwości
pozyskania  środków  zewnętrznych  i  w  związku  z  tym  Gmina  musiała  dofinansowywać  kluby
sportowe w większych kwotach, bo nie mogli sięgnąć po środki zewnętrzne a dziś, gdy są takie
możliwości, to Gmina nie może też sobie pozwolić, żeby w 100% finansować te kluby sportowe,
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aczkolwiek  to  są  bardzo  ważne  sprawy,  gdyż  wiadomo jest,  że  lepiej,  żeby dzieci  pobiegały,
pograły w piłkę lub zajęły się innym sportem niż zostały pozostawione same sobie na podwórku.
Lecz w dobie,  kiedy można sięgnąć po środki  zewnętrzne,  Gmina nie może tak lekkomyślnie
wydawać pieniędzy tym bardziej, że jest kredyt 17 mln. 200 tys. zł, dziś była rozmowa o krytej
pływalni  i  to  są  następne brutto  17,  19 mln.  Więc nie  można lekką ręką wydawać pieniędzy.
Burmistrz zwróciła również uwagę na fakt, że Gmina przejęła Zespół Szkół Ogólnokształcących
i wpłyną wniosek aby do końca roku zabezpieczyć tam dodatkowe 700 tys. a w Gimnazjum 315
tys. i to jest następny milion zł, który oczywiście nie był przewidziany w wydatkach roku 2017.
Mieczysław  Kamiński  – powiedział,  że  zgadza  się  z  tymi  argumentami,  ale  przy uchwalaniu
budżetu  na  rok  następny wykaże wydatki,  które  nie  są  priorytetowe i  najważniejsze  a  Gmina
wydaje pieniądze lekko, natomiast w przypadku młodzieży i sportu to jest bardzo ważna rzecz
i Gmina powinna się sprężyć i znaleźć jeszcze 40 tys. żeby było 280 tys. na sport i sprawa byłaby
załatwiona. 
Burmistrz –  powiedziała,  że  udowodni  Panu  Radnemu  Kamińskiemu,  że  kluby  sportowe
w przyszłym roku ściągną nie 40 a 400 tys. 
Marian Adamów – powiedział, że to co daje Gmina to nie jest nawet połowa budżetów klubów
sportowych. Radny powiedział też, że Pani Karina pomogła mu w napisaniu programu i pozyskaniu
zewnętrznych środków finansowych.
Burmistrz  – powiedziała, że Pan Radny Adamów sam widzi ile Pani Karina pomogła ściągnąć
środków i że właśnie dlatego odbędzie się z nią spotkanie klubów sportowych. Zapytała jaką kwotę
pozyskał klub w Wilkanowie.
Marian Adamów – odpowiedział, że była to kwota 35 tys.
Burmistrz  – powiedziała, że Gmina ma kilka klubów i jak każdy z nich ściągnie 35 tys. to ona
wcale dużo się nie pomyliła mówiąc, że kluby pozyskają w przyszłym roku 400 tys. zewnętrznych
środków finansowych.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  niektóre  kluby  pozyskują  środki  np.  Towarzystwo
Miłośników Gorzanowa, które wybudowało boisko i gdyby Gmina miała wybudować to boisko, to
kosztowałoby  ją  to  olbrzymie  środki  finansowe,  a  dzięki  wnioskowi  Towarzystwa  boisko  jest
i Gmina o wiele mniej dopłaciła. 
Burmistrz – powiedziała, że Gmina zawsze udziela pożyczki Stowarzyszeniom na całość zadania
i  nigdy nie ubiega się o tą cześć,  którą stanowi różnica pomiędzy całością zadania a dotacją
i zawsze ta kwota jest umarzana. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że zgłasza wniosek formalny o zwiększenie środków na sport
do 280 tys. zł. i poprosił Przewodniczącego Rady o głosowanie.
Przewodniczący Rady – powiedział, że wnioski zgłaszane są na piśmie.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że nie ma problemu i wniosek napisze.
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że na zakończenie sesji odbędzie się głosowanie.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących się
podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/380/17
w sprawie Rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka 

z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018

 
 
8/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  kryteriów
i  trybu  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  za  ich  osiągnięcia  dydaktyczne,  wychowawcze
i opiekuńcze.
Burmistrz – powiedziała, że w uzasadnieniu do tej uchwały wszystko zostało napisane i uchwałę
podejmuje się z tego względu, że nie ma tam wpisanej szkoły, którą Gmina przejęła, czyli Zespołu
Szkół Ogólnokształcących. Poza tym są tu też wszystkie zmiany, które w między czasie od czasu
tej wcześniejszej uchwały z 2004 r. zostały drobno wypomniane przez nadzór prawny Wojewody.
W między czasie zmieniały się również ustawy i cały system oświaty i wszystko to w tej uchwale
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zostało  przedstawione.  Zmiana  też  dotyczy  m.in.  tego,  że  nagroda  nauczycielowi  może  być
przyznana po przepracowaniu co najmniej jednego roku w szkole. Zawężono też krąg podmiotów
uprawnionych do występowania z wnioskiem o nagrodę Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej wyłącznie
do dyrektora szkoły. 
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczne,
wychowawcze i opiekuńcze. (12 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że przy tych nagrodach są zachwiane proporcje i te nagrody
są za małe, ale to regulują ustawy i one są podzielone na: 70% - nagrody dyrektorów szkół a 30%
- nagrody Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. Radny zwrócił uwagę na § 7, który jemu osobiście się
nie podoba, ponieważ żeby nauczyciel otrzymał nagrodę, czy to dyrektora szkoły czy burmistrza są
tu wymienione trzy grupy kryteriów i tych kryteriów jest w sumie 21 a w § 7 ust. 1, napisane jest, że
wystarczy  spełniać  co  najmniej  2  kryteria,  żeby  otrzymać  nagrodę  dyrektora  i  co  najmniej
3 kryteria, jeżeli chodzi o nagrodę burmistrza. Zdaniem Radnego to za mało. 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/381/17
w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli 

za ich osiągnięcia dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze
 
 

9/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania
z urządzeń siłowni zewnętrznych w Międzygórzu.
Burmistrz – powiedziała, że praktycznie zostaną omówione wszystkie trzy regulaminy, bo przecież
są  jednakowe,  natomiast  głosowanie  będzie  osobne  dla  każdego  z  regulaminów.  Burmistrz
poinformowała, że ten regulamin jest po to, że jeżeli ktoś będzie korzystał z urządzeń nie tak jak
potrzeba  lub  w  stanie  upojenia  alkoholowego  i  coś  złego  się  stanie  to  Gmina  będzie  miała
udokumentowane jakich rzeczy nie wolno w tym miejscu robić i jakie osoby mogą lub nie mogą
tam przebywać. Podkreśliła, że jest to bardzo ważna sprawa i poprosiła o przyjęcie regulaminu.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznych w Międzygórzu. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że jeżeli chodzi o regulamin to jest on sztampowy i zawiera
tylko podstawowe punkty. Radny zapytał co się stanie, jeżeli przyjdzie ktoś pod wpływem alkoholu
i będzie korzystał z siłowni zewnętrznej, bo zapis jest taki, że nie może spożywać alkoholu, a co
jeżeli przyjdzie już pod wpływem alkoholu?
Burmistrz – powiedziała, że należy dopisać punkt, że osoby pod wpływem alkoholu czy w stanie
nietrzeźwym nie mogą przebywać na terenie siłowni zewnętrznej i korzystać z urządzeń. Ten punkt
zostanie dopisany jako punkt 9, punkt 9 będzie punktem 10 a 10 będzie punktem 11.
Przewodniczący Rady – dodał, żeby dopisać - pod wpływem środków odurzających.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/382/17
w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznych 

w Międzygórzu
 
 

10/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu
korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Długopolu – Zdroju.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
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19  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Długopolu-Zdroju. (13 za, jednogłośnie)
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

Uchwałę Nr XLVII/383/17
w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej 

w Długopolu-Zdroju
 

11/ Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu
korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej w Bystrzycy Kłodzkiej.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
regulaminu  korzystania  z  urządzeń  siłowni  zewnętrznej  w  Bystrzycy  Kłodzkiej.  (13  za,
jednogłośnie)
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką. 
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XLVII/384/17
w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń siłowni zewnętrznej 

w Bystrzycy Kłodzkiej

12/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia wysokości
stawek podatku od nieruchomości.
Burmistrz – powiedziała, że w związku z tym, że na wczorajszej Komisji Budżetu i Finansów były
podane maksymalne stawki podatku na rok 2017 i na rok 2018 zapadła decyzja, że w niewielkim
stopniu wzrosną kwoty, jak np. podatek od budynków i ich części mieszkalnych, jest tu wzrost
o  2  grosze  na  1m2  czyli  z  0,71  groszy  wzrasta  do  0,73  groszy  za  1m2 i  od  działalności
gospodarczej  jest  wzrost  kilkadziesiąt  groszy  na  1m2  jak  również  podatek  od  działalności
gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem. Burmistrz powiedziała, że od trzech
lub czterech lat nie było wzrostu żadnych stawek podatku od nieruchomości i proponowany wzrost
jest niewielki, praktycznie o wiele mniejszy niż zapowiadana inflacja. 
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24  października  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. (12 za, przy 1 wstrzymującym się)
Dariusz Piotrowski  – zapytał, dlaczego przy podatku związanym z prowadzeniem działalności
gospodarczej  oraz  budynków mieszkalnych  lub  ich  części  zajętej  na  prowadzenie  działalności
gospodarczej tutaj są 64 grosze podwyżki i to nie jest kilka groszy.
Burmistrz –  powiedziała,  że  od  trzech,  czterech  lat  w  ogóle  nie  są  podnoszone  stawki.  Na
wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów były rozmowy o tym, że jeżeli Gmina obniża
stawki  maksymalne,  które  są podane przez  rząd to  oznacza,  że  z  tego tytułu  nie  wpłynie  do
budżetu  kilkaset  tysięcy zł  i  również taka sama kwota zostanie  Gminie  mniej  dana z budżetu
państwa, czyli powoduje to już podwójną tą kwotę. W momencie, gdy Gmina ma mnóstwo zadań
unijnych na które zaciąga kredyt w wysokości 17 mln 200 tys. zł to przez trzy czy cztery lata, gdy
nie były podnoszone stawki podatku, to nawet te 64 grosze to nie jest jakaś ogromna kwota, np.
przy 1000 m2 hali produkcyjnej wystąpi wzrost o 64 zł w skali roku.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących się
podjęła:
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Uchwałę Nr XLVII/385/17
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

Ad. 4.  Informacja o oświadczeniach majątkowych.
Przewodniczący Rady – poprosił Panią Burmistrz o informację o oświadczeniach majątkowych. 
Burmistrz – powiedziała, że informacja została Radnym przedstawiona w formie pisemnej. Jeżeli
chodzi o jej oświadczenie oraz oświadczenie Przewodniczącego Rady to składane one są do Pana
Wojewody. Oba oświadczenia wpłynęły w terminie do biura Wojewody, skąd została przekazana
informacja, że oświadczenia te zostały przebadane i nie ma do nich żadnych uwag. Oświadczenia
majątkowe zostały również złożone przez kierowników jednostek podległych,  dyrektorów szkół,
gimnazjów i przedszkoli oraz pracowników urzędu, prezesów spółek, dyrektorów jednostek kultury.
Są  one  składane  do  Urzędu  Skarbowego  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  i  w  Kłodzku.  Burmistrz
powiedziała, że na dzień dzisiejszy wpłynęła tylko informacja z Urzędu Skarbowego z Kłodzka,
natomiast  z Urzędu Skarbowego w Bystrzycy Kłodzkiej  takiej  informacji  jeszcze nie ma. Jeżeli
chodzi  o  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Kłodzku,  który  dokonał  analizy  oświadczeń
majątkowych osób, które pełnią odpowiednie funkcje i które z mocy ustawy muszą składać takie
oświadczenia  majątkowe,  to  nie  stwierdzono  żadnych  większych  nieprawidłowości,  są  drobne
nieprawidłowości i Państwo u których je stwierdzono zostali poinformowali o tym, aby na przyszły
raz takie nieprawidłowości się nie pojawiały.
Przewodniczący Rady – poinformował, że w terminie do dnia 30 kwietnia 2017 roku oświadczenia
majątkowe wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym za rok
2016 na ręce Przewodniczącego złożyło 14 Radnych. W dniu 23 maja 2017 r. jeden egzemplarz
złożonego oświadczenia majątkowego wraz z kopią PIT został przekazany do Urzędu Skarbowego
w Bystrzycy  Kłodzkiej.  Oświadczenia  majątkowe zostały  złożone  na  formularzach  określonych
w  Rozporządzeniu  Rady  Ministrów  w  sprawie  określenia  wzoru  formularzy  oświadczeń
majątkowych.  W  dniu  29  czerwca  2017  r.  przedmiotowe  oświadczenia  zostały  opublikowane
w Biuletynie Informacji Publicznej. Do dnia 25 października br. z Urzędu Skarbowego w Bystrzycy
Kłodzkiej nie dotarła informacja odnośnie przedłożonych oświadczeń majątkowych przez Radnych.
W związku z  powyższym przedmiotowa informacja  zostanie  przedstawiona na  następnej  sesji
Rady Miejskiej. Dodał, że oświadczenie Przewodniczącego Rady dotarło w dniu 7 kwietnia 2017 r.
do  Wojewody  Dolnośląskiego.  Poinformował,  że  pismem  z  dnia  11  maja  2017  r.  Wojewoda
Dolnośląski  potwierdził  złożenie oświadczenia w ustawowym terminie i  przekazał oświadczenie
majątkowe  celem  publikacji  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej.  W  dniu  29  czerwca  2017  r.
przedmiotowe  oświadczenie  zostało  opublikowane  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej.  Pismem
z dnia 25 września 2017 r. Wojewoda Dolnośląski przekazał sprawozdanie z analizy oświadczeń
majątkowych złożonych Wojewodzie Dolnośląskiemu za 2016 r.,  w którym nie zgłosił  uwag do
przedłożonego przez Przewodniczącego Rady oświadczenia majątkowego.

Ad. 5.  Podatki i opłaty lokalne na rok 2018.
Skarbnik  –  powiedziała,  że  została  ogłoszona  cena  jednego  kwintala  żyta  przewidziana  do
ustalenia podatku rolnego na rok 2018, która wzrosła w stosunku do roku 2017 o 5 groszy co daje
podatek w przypadku działek rolnych w kwocie 262,45 zł. W obecnym roku była to kwota 262,20 zł
w przypadku działek rolnych a w przypadku gospodarstw rolnych,  przy tej  cenie kwintala żyta,
podatek  z  jednego hektara  wynosi  131,23  zł  w  tym roku była  to  kwota  131,10  zł.  Jeżeli  jest
propozycja, żeby wprowadzić ceny ogłoszone przez Ministra na rok 2018 do ustalenia podatku
rolnego,  to  Gmina  generalnie  przy  podatku  rolnym  od  osób  fizycznych  zyska  545,00  zł
a w przypadku podatku rolnego od osób prawnych będzie to wzrost o 20 zł wpływu z podatków co
oznacza,  że  podatnicy  płacący  ten  podatek  nie  odczują  tego  wzrostu.  W przypadku  podatku
leśnego  cena  m3 drewna  ogłoszona  do  potrzeb  ustalenia  podatku  wynosi  197,06  zł  i  to  po
przeliczeniu  daje  podatek  z  1 hektara 43,45 zł.  W przypadku osób prawnych podatek  będzie
wynosił 549 198,00 zł, w br. była to kwota 532 337,00 zł a w przypadku osób fizycznych wpływy
z tego podatku wzrosną o około 600 zł. Jeżeli chodzi o podatek od środków transportowych, jest
propozycja, aby zachować te stawki, które obowiązywały w roku 2017. Biorąc pod uwagę poziom
stawek  z  roku 2017  do stawek maksymalnych  ogłoszonych przez  Ministra,  to  poziom stawek
w Gminie Bystrzyca Kłodzka waha się w granicach 58%-60% stawki maksymalnej i łącznie wpływy
z podatku od środków transportowych od osób fizycznych i od osób prawnych, przy założeniu, że
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wszyscy zapłacą, dadzą kwotę 391 820,00 zł. W przypadku opłat lokalnych stawki maksymalne
będą się kształtować następująco: opłata uzdrowiskowa maksymalna wynosi 4,33 zł a w Gminie
Bystrzyca Kłodzka jest to 3,00 zł i stawka ta się nie zmieni i przy niej Gmina osiągnie dochody
w wysokości 172 000,00 zł; maksymalna opłata miejscowa ogłoszona na rok 2018 wynosi 2,22 zł
a w Gminie Bystrzyca jest to kwota 1,60 zł; opłata maksymalna od posiadania psa wynosi 121,24
zł, w Gminie Bystrzyca wynosi 40,00 zł; maksymalna opłata targowa wynosi 765,94 zł, w Gminie
Bystrzyca  Kłodzka  jest  zróżnicowana  w  zależności  od  artykułów  spożywczych,  artykułów
pozostałych i generalnie wpływ z tego podatku powinien wynieść 130 000,00 zł.         
Władysława  Płoch –  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Zagospodarowania  Gminy na
posiedzeniu  w  dniu  19  października  2017  r.  przyjęła  informację  przedstawioną  przez  Panią
Skarbnik w sprawie wysokości stawek podatku rolnego na rok 2018. (5 za, jednogłośnie)
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24 października 2017 r. przyjęła informację przedstawioną przez Panią Skarbnik w sprawie ceny
żyta na rok 2018 w wysokości  52,49 zł  oraz wysokości stawek podatku rolnego na rok 2018.
(13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – zapytał ile Gmina płaci za pracownika na bazarze i w związku z tym ile
Gmina  wychodzi  na  czysto,  czyli  dochody minus  koszty  to  ile  wychodzi  na  czysto  w  opłacie
targowej.
Skarbnik – odpowiedziała, że nie prowadziła takiego rozrachunku ale połowa tej kwoty pozostaje
w Gminie czyli 50% tej opłaty jest czystym zyskiem Gminy.
Kazimierz Sołotwiński - / Prezes ZUK/ - powiedział, że w zależności od miesiąca, czyli styczeń,
luty to jest w granicach około 5 tys. zł wpływów na bazarze miesięcznie a w miesiącach lepszych,
to jest w granicach 10-12 tys. zł. Prezes ZUK dodał, że ponoszone są koszty za odpady, które
powstają na bazarze, jest tam również publiczna toaleta, której sprzątanie też kosztuje.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  chciałby  podkreślić,  że  toaleta  jest  w  dobrym  stanie
sanitarnym i jest niezbędna i potrzebna.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że ZUK dokładnie wie do czego został powołany i działa tak,
żeby miasto Bystrzyca Kłodzka dobrze wyglądało a toalety to  jest  taka szczególna wizytówka
miasta.
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24  października  2017  r.  przyjęła  informację  przedstawioną  przez  Panią  Skarbnik  w  sprawie
wysokości stawek opłat lokalnych na rok 2018.  (13 za, jednogłośnie)
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24 października 2017 r. przyjęła informację przedstawioną przez Panią Skarbnik w sprawie ceny
drewna tartacznego na rok 2018 w wysokości 197,06 zł oraz wysokości stawek podatku leśnego
na rok 2018. (12 za, przy 1 wstrzymującym się)
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
24  października  2017  r.  przyjęła  informację  przedstawioną  przez  Panią  Skarbnik  w  sprawie
wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2018.  (13 za, jednogłośnie)
Przewodniczący Rady w związku z brakiem pytań stwierdził,  że Rada Miejska zapoznała się
z informacją dotyczącą podatków i opłat lokalnych na rok 2018.

Ad. 6.  Stan bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Burmistrz –  poinformowała, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny przedstawił Państwu
Radnym informację jeszcze w miesiącu kwietniu i to dotyczy roku 2016. Informacja ta jest bardzo
szczegółowa i Burmistrz zauważyła, że te protokoły z roku na rok są bardziej sprzyjające Gminie,
ponieważ  większość  kontroli  powoduje,  że  Sanepid  nie  stwierdza  nieprawidłowości  a  wręcz
odwrotnie, natomiast tam, gdzie jakieś nieprawidłowości stwierdza, są one w bardzo krótkim czasie
usuwane i taka sytuacja cieszy. Burmistrz dodała, że należy pamiętać o tym, że przepisy są coraz
bardziej  wymagające,  czego  przykładem  jest  chociażby  rok  2004,  kiedy  dopuszczalna  liczba
jednostek  bakterii  koli  wynosiła  10,  a  w  momencie,  gdy  Polska  dołączyła  do  krajów  Unii
Europejskiej dopuszczalna ilość tych bakterii wynosiła 0. Burmistrz powiedziała, że Gmina te coraz
bardziej wymagające przepisy spełnia, dotyczy to szkół, zakładów pracy, szpitala, czyli jednostek
podległych Gminie, ale też jest miła informacja, że w obiektach hotelowych czy gastronomicznych
raczej nie ma dużych uchybień, a jeśli już jakieś są, to są drobne i na bieżąco usuwane.
Sekretarz – powiedział, że prowadził Komisję Edukacji na której omawiany był stan sanitarny na
terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka i zaproponował, aby punkt dotyczący analizy tego stanu zrobić
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w przyszłym roku wcześniej  czyli  w maju lub w czerwcu,  gdyż jest  już dziesiąty miesiąc roku
i nawet Pani z Sanepidu powiedziała, że nie pamięta co było w tej analizie.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19 października 2017 r.  przyjęła informacje przedstawione przez pracowników Powiatowej Stacji
Sanitarno-Epidemiologicznej w Kłodzku w sprawie stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie
gminy Bystrzyca Kłodzka za rok 2016. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  – powiedział,  że  w informacji  z  Sanepidu jest  takie  sformułowanie,  że
przykładami  obiektów  o  dobrym  stanie  sanitarno-higienicznym  są:  hotel  Castle,  szpital
uzdrowiskowy Dąbrówka, blok żywienia ośrodka wczasowego Sorrento w Marianówce i ośrodek
wypoczynkowy Jędruś w Rudawie. Powiedział, że na podstawie jego osobistych i bezpośrednich
obserwacji  ma wątpliwości,  czy tam faktycznie ten stan sanitarny jest  prawidłowy a dotyczy to
szczególnie tego ostatniego obiektu. Powiedział również, że nie wie kiedy doczeka momentu, gdy
Gmina Bystrzyca Kłodzka,  która ma pewne usterki  i  nieprawidłowości,  nie będzie wymieniana,
gdyż co roku te same usterki są stwierdzane. Dotyczą one Przedszkola nr 2 i podobna sytuacja
jest z salą gimnastyczną w Szkole Podstawowej nr 2, gdyż w tym roku jest tam przeznaczone 300
tys. i za dużo tam się nie zrobi, bo wymagany jest poważniejszy remont. Radny wyraził zdziwienie,
że Sanepid zausterkował Szkołę Podstawową w Pławnicy, która się dobrze rozwija i pozyskuje
środki finansowe, że nie ma tam sali  gimnastycznej.  Powiedział,  że sali  gimnastycznej nie ma
również w Szkole Podstawowej nr 1 i nie ma sali w Starym Waliszowie.
Burmistrz – powiedziała, że w Starym Waliszowie jest mała salka gimnastyczna. 
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  zwraca  honor  i  przeprasza,  ponieważ  na  Komisji
powiedział, że w Starym Waliszowie nie ma salki.
Burmistrz  – powiedziała,  że jeżeli  chodzi  o Szkołę Podstawową nr 1,  to  jest  tam mała salka
rehabilitacyjna w budynku szkoły.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że Gmina ma halę i ona nie jest wykorzystywana w 100% i to
jest problem.
Burmistrz – powiedziała, że należy pamiętać o tym, że klasy siódme są już w budynku przy ulicy
Sempołowskiej i tam znajduje się mała sala gimnastyczna z której młodzież korzysta. 
Przewodniczący Rady powiedział,  że  w związku z  brakiem pytań uważa informację  o  stanie
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka za zrealizowaną i przyjętą przez
Radę Miejską. 

Ad. 7.  Problemy osób niepełnosprawnych. 
Burmistrz – powiedziała, że największym problemem osób niepełnosprawnych jest dostępność do
obiektów użyteczności publicznej jak również innych obiektów. Na sesji obecna jest Pani Kierownik
Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Małgorzata  Kuchejda,  która  zda  relacje,  jeśli  chodzi  o  osoby
niepełnosprawne,  tym  bardziej,  że  stowarzyszenie,  które  działa  na  terenie  OPS  zajmuje  się
również wypożyczaniem choćby sprzętu rehabilitacyjnego dla osób niepełnosprawnych. Burmistrz
dodała,  że  Gmina  ma  o  tyle  korzystną  sytuację,  jeśli  chodzi  o  osoby  niepełnosprawne,  że
w Bystrzycy na miejscu znajduje się szpital, gdzie jest oddział rehabilitacji i Zakład Opiekuńczo-
Leczniczy  oraz  Dom  Pomocy  Społecznej,  w  którym  też  w  pewien  sposób  jest  realizowana
rehabilitacja,  wprawdzie  tylko  pensjonariuszy  DPS-u  ale  to  są  również  mieszkańcy  Gminy
Bystrzyca Kłodzka.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19 października  2017 r.  przyjęła  informację przedstawioną przez Kierownika Ośrodka Pomocy
Społecznej  dotyczącą  osób  niepełnosprawnych,  bezdomnych  i  starszych  oraz  o  stanie
przygotowań przed okresem zimowym. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że w poprzednich takich informacjach były również informacje
na  temat  działania  na  rzecz  niepełnosprawnych  na  terenie  Gminy  opracowane  przez  Powiat
Kłodzki  a  konkretnie  przez  PCPR.  Zdaniem  Radnego  powinno  się  do  takiego  sprawozdania
z PCPR-u wrócić, żeby była kompleksowa ocena.
Burmistrz  – powiedziała, że parę lat była Radną w Radzie Powiatu Kłodzkiego i nasuwa się jej
pewne niepokojące spostrzeżenie a mianowicie to, że coraz mniej pieniędzy przeznaczanych jest
dla  osób  niepełnosprawnych  i  dotyczy  to  likwidacji  barier  architektonicznych,  wyjazdów
rehabilitacyjnych dla tych osób jak również zakupu sprzętu, który jest wymagany. Z roku na rok ta
pula  pieniędzy jest  coraz  mniejsza i  widać to po decyzjach jakie  PCPR wydaje,  jeżeli  chodzi
o przystosowanie pomieszczeń dla osób niepełnosprawnych w ich prywatnych mieszkaniach, czy
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też  w  mieszkaniach  komunalnych.  Burmistrz  powiedziała,  że  Gmina  też  ma  kilka  zgłoszeń
a propos osób niepełnosprawnych,  jest Pani z ulicy Wojska Polskiego o której Państwo Radni
wiedzą i  będzie  to realizowane,  jest  również  Pani  z  ulicy Krótkiej  i  jeszcze parę  innych osób
u  których  Gmina,  w  ramach  środków  które  zostaną  zabezpieczone  na  przyszły  rok,  będzie
wykonywała remonty, aby te osoby również mogły skorzystać z pomocy z PCPR-u a udział Gminy
będzie potraktowany jako ich udział własny. 
Dariusz Piotrowski  – zapytał  jak jest z barierami w Urzędzie Miasta i Gminy i  w jednostkach
podległych.
Burmistrz  – odpowiedziała, że Radny Piotrowski dobrze wie, że w Urzędzie Miasta i Gminy są
schody i również wie, że trwa remont Ratusza, więc nie ma sensu za bardzo angażować się w
windę w Urzędzie. Jest szansa, że w I półroczu lub w miesiącu lipcu Urząd zostanie przeniesiony
do Ratusza, gdzie proponowana jest winda i platforma z tym, że będzie to robione jako ostatni etap
remontu.  Burmistrz  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  UMiG,  to  przy  drzwiach  wejściowych  jest
dzwonek dla osób niepełnosprawnych, jest również schodołaz i jeżeli zachodzi taka potrzeba to
jest  on  wykorzystywany.  Sprzęt  ten  używany  jest  jednak  rzadko,  gdyż  większość  urzędników
schodzi i załatwia sprawy interesantów na parterze.
Dariusz Piotrowski – zapytał o jednostki podległe.
Burmistrz  –  odpowiedziała,  że  w  Domu  Kultury  i  w  Ośrodku  Pomocy  Społecznej
w Środowiskowym Domu jest platforma, w Centrum Integracji Społecznej jest schodołaz, w szkole
w Liceum będzie robiona winda i tam będą otwierane klasy integracyjne, w szpitalu i w przychodni
jest winda. W ZUK-u nie ma żadnego takiego sprzętu, ale sprawy interesantów niepełnosprawnych
załatwiane są na parterze. 
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy Pan Paweł Błachowicz już nie jest pełnomocnikiem.
Burmistrz  –  odpowiedziała,  że  nie  jest  pełnomocnikiem  i  dodała,  że  od  końca  listopada  br.
wchodzą  w  życie  nowe  przepisy,  gdzie  wszyscy  pełnomocnicy  i  doradcy  przestają  być
pełnomocnikami i doradcami.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że czytał w gazecie, że w UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej jest takie
stanowisko jak asystent do spraw komunikacji i zapytał, czy jest takie stanowisko.
Burmistrz – odpowiedziała, że w Urzędzie Miasta i Gminy w Bystrzycy Kłodzkiej nie ma takiego
stanowiska jak asystent do spraw komunikacji. 
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że Ośrodek Pomocy Społecznej dobrze wywiązuje się ze
swoich zadań, szczególnie towarzystwo dobroczynne, które tam działa i prowadzi magazyn rzeczy
używanych  dla  osób  niepełnosprawnych,  gdyż  wiadomo  jest  że  wynajęcie  lub  zakup  takiego
specjalistycznego sprzętu to są duże koszty, natomiast tam wypożyczenie jest nieodpłatne lub za
drobną, symboliczną opłatą i to jest bardzo pozytywne. 
Małgorzata  Kuchejda  –  powiedziała,  że  magazyn  rzeczy  używanych  prowadzony  jest  przez
Ośrodek Pomocy Społecznej i tam również wydawana jest żywność w ramach programu Pomoc
żywnościowa. Natomiast w ramach Stowarzyszenia prowadzona jest wypożyczalnia sprzętu. 
Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z brakiem pytań uważa temat problemu osób
niepełnosprawnych za zrealizowany i przyjęty przez Radę Miejską. 

Ad. 8.    Zatwierdzenie protokołów z sesji.   

Przewodniczący  Rady zaproponował  przyjęcie  protokołu  z  XLVI  sesji  Rady  Miejskiej  odbytej
w dniu 27 września 2017 r. 

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący Rady poddał protokół z XLVI sesji  Rady
Miejskiej odbytej w dniu 27 września 2017 r. pod głosowanie.

Rada  w  obecności  12  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  12  głosami  za,  jednogłośnie  przyjęła
protokół z XLVI sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 września 2017 r.

Ad.9.  Informacje Burmistrza. 
Burmistrz  –  powiedziała,  że  przeprasza  Państwa  Radnych,  ponieważ  nie  zapisuje  w  wersji
papierowej tego, co robi, tylko ma kalendarz w telefonie. Niestety telefon uległ awarii i wszelkie te
dane zostały utracone. Jednakże Burmistrz powiedziała, że o najważniejszych rzeczach Państwa
Radnych  poinformuje.  Zaczynając  od  dnia  dzisiejszego  czyli  25.10.2017  r.  Burmistrz
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poinformowała, że Gmina otrzymała propozycje dwóch banków, jeśli chodzi o kredyt w wysokości
17  mln.  200  tys.  zł  i  jeżeli  pod  względem  merytorycznym  zostaną  sprawdzone  wszystkie
dokumenty i spełniają warunki, to należałoby któryś z tych banków wybrać. Burmistrz poprosiła
przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  aby  na  początku  przyszłego  miesiąca  zwołać
komisję i zająć się tematami o których w dniu dzisiejszym mówiono, m.in. którą wersję basenu
wybrać, którą wersję a propos kredytu czy ewentualnie emisji obligacji wybrać, aby porozmawiać
na temat zmniejszenia bonifikaty na wykupowanie mieszkań komunalnych i na temat wielu innych
spraw,  które  niestety  zajmują  trochę  czasu.  Burmistrz  poprosiła,  aby  tę  komisję  zwołać  jak
najszybciej i poświęcić ją tym kilku istotnym, pilnym sprawom. Ustalono, że posiedzenie Komisji
Budżetu  i  Finansów odbędzie  się  w czwartek  2  listopada  br.  Następnie  Burmistrz  serdecznie
podziękowała wszystkim za to, że przychylnym okiem spojrzeli na Festiwal Aktorstwa Filmowego.
Dodała,  że  zarówno  Ośrodek  Kultury  jak  i  inne  jednostki  i  osoby,  które  były  zaangażowane
w przygotowanie tej imprezy stanęły na wysokości zadania, gdyż pierwszy raz zdarzyło się tak, że
miasto, które gościło ten festiwal u siebie zostało na przyszły rok ponownie wybrane jako miasto
festiwalowe.  Burmistrz  poinformowała  również,  że  22  października  br.  była  w  Warszawie  na
rozdaniu nagród, tzw. Oskarów Samorządowych i otrzymała takie właśnie wyróżnienie. Następnie
powiedziała,  że  Państwo  Radni  byli  na  wizji  w  przedszkolu  i  stan  prac  budził  ich  obawy.
Poinformowała,  że  odbyły  się  spotkania  z  firmą  główną  Wasama,  z  wszystkimi  kierownikami
i inspektorami nadzoru i zostało zatrudnionych 7 czy 8 firm podwykonawców, gdzie do końca tego
miesiąca mają być wykonane już pewne prace i również zostało przyspieszone przyłącze gazowe,
które  będzie  wykonywane  od  dzisiaj  i  zajmie  to  dwa  dni,  więc  już  będzie  można  włączyć
ogrzewanie w przedszkolu, co spowoduję, że szybciej będą wysychać malowane ściany, ponieważ
gładzie zostały już położone. Ze względów pogodowych, gdyż są dane z Instytutu Meteorologii,
inspektorzy wyrazili  zgodę na przedłużenie prac do trzech tygodni. Burmistrz uważa, że koniec
listopada jest to realny termin, kiedy wszystkie prace zostaną zakończone. W miesiącu grudniu
będzie  czas,  żeby  posprzątać,  zrobić  wszystkie  odbiory,  wyposażyć  w  meble,  urządzenia
i 2 stycznia oddać budynek do użytkowania. Następnie powiedziała, że w budżecie na rok 2018 nie
przewidziano  dotacji  dla  Bystrzaków,  ponieważ  była  zawarta  umowa  i  Bystrzaki  przejdą  do
publicznego  przedszkola  z  tego  względu,  że  są  tam  dodatkowe  trzy  sale  dydaktyczne.
W  Bystrzakach  jest  nowy  projekt,  aby  przez  styczeń  i  do  połowy  lutego  wykonać  prace
adaptacyjne przedszkola na żłobek i tam zostaną otwarte trzy grupy żłobkowe dla 24 dzieci. I to
też jest jakiś przełom w Bystrzycy Kłodzkiej, gdyż okazuje się, że Gmina nie likwiduje a otwiera coś
nowego i taka sytuacja cieszy. Jeżeli chodzi o strefę ekonomiczną Burmistrz powiedział, że Gmina
jest  na  bieżąco  kontrolowana  przez  różne  instytucje  m.in.  przez  Dolnośląską  Instytucję
Pośredniczącą i żaden protokół z tych kontroli nie wykazał nieprawidłowości. Na zakończenie swej
wypowiedzi Burmistrz wyraziła podziękowanie dla pracowników urzędu, kierowników, kierowników
jednostek podległych, którzy, gdy jest możliwość wykonania pewnych prac lub napisania wniosków
podejmują  się  chętnie  tych  nowych  wyzwań  i  wykazują  duże  zaangażowanie.  Podziękowała
również Państwu Radnym za to, że gdy Gmina wprowadza nowe projekty i jest potrzebna  ich
decyzja, aby na ten cel znalazły się pieniądze, to Radni chętnie wyrażają zgodę. 

Ad. 10.  Zapytania Radnych. 
Mieczysław  Kamiński  –  zapytał,  czym  kierowała  się  Pani  Burmistrz  wstrzymując  wydanie
zarządzenia w sprawie konsultacji nad statutami sołectw i osiedli przez 10 miesięcy. 
Burmistrz – odpowiedziała, że nie było to 10 miesięcy i że Pan Radny Kamiński mija się z prawdą,
gdyż  w  poprzednim  roku  była  powołana  komisja  statutowa,  która  miała  prace  skończyć
w  określonym  miesiącu.  Czas  pracy  tej  komisji  został  przedłużony  i  zapytała  kiedy  został
zakończony. 
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że czas pracy tej komisji był przedłużany trzy razy. 
Burmistrz – powiedziała, że po prostu zapomniała, gdyż Radni tak długo pracowali jako komisja
statutowa, że ona już zapomniała, że ta komisja istnieje. Sam Pan Radny Kamiński powiedział, że
trzy razy był przedłużany czas działania tej komisji. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że słyszał, że do Pani Burmistrz wpłynęło pismo odnośnie biegu
„Wilczym szlakiem”, jest to bieg ekstremalny z przeszkodami, który jest planowany w miesiącu lipcu
2018 r. i jest on planowany na 700 osób. Koszt tego biegu wynosi ok. 70  tys. i Stowarzyszenie
prosiłoby  o  wsparcie  Gminy.  Radny  zapytał,  czy  Pani  Burmistrz  zapoznawała  się  z  tymi
dokumentami.
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Burmistrz  – powiedziała,  że zapoznawała się.  Państwo Radni w dniu dzisiejszym podejmowali
uchwałę w sprawie współpracy z organizacjami pozarządowymi i finansowania zadań, które nie są
zadaniami Gminy. Wspomniany dokument będzie jako wniosek do roku 2018 i to jest nie tylko ten
bieg,  ale  są  też  inne  wnioski  innych  organizacji.  Powiedziała,  że  jeżeli  Gmina  będzie
dofinansowywać wszystko co się dzieje na jej terenie, to nie zrobi nic i będzie tylko dofinansować
imprezy sportowe, artystyczne, kulturalne i więcej na nic nie będzie pieniędzy. Burmistrz zapytała
na jakiej podstawie Gmina miałaby dofinansować to działanie. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że to nie jest zwykły bieg, na co wskazuje sama nazwa i będzie
w nim brało udział 700 osób. Zdaniem Radnego nie ma lepszej promocji Gminy jak umiejscowienie
tego biegu w Międzygórzu. Bieg będzie kosztował ok.70 tys. a Stowarzyszenie ponad 60 tys. zł już
zebrało. Radny zapytał ile Gminę kosztował bieg górski.
Burmistrz – odpowiedziała, że bieg górski kosztował 20 parę tys. zł.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że ten bieg, który będzie się odbywał w Międzygórzu w lipcu
będzie miał taką samą renomę a Stowarzyszenie potrzebuje o wiele mniejszych pieniędzy. 
Burmistrz  –  powiedziała,  że  przed  chwilą  była  podejmowana  uchwała  a  propos  współpracy
z organizacjami pozarządowymi i zapytała, dlaczego przy tym nie zostało to powiedziane, gdyż to
jest  jedyna,  praktycznie  możliwa  podstawa  dla  Burmistrza  aby  móc  przewidzieć  to  zadanie
w budżecie na rok przyszły.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że prawdopodobnie jest wniosek formalny złożony do Sekretarza
o podwyższenie tej kwoty.
Ewa  Koczergo –  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  zasady  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi  i  składanie  wniosku  o  dofinansowanie,  to  są  pewne  przepisy,  których  należy
przestrzegać i się do nich stosować. Nie może być tak, że Stowarzyszenie pisze tylko wniosek aby
dać mu na coś pieniądze, gdyż są to sprawy formalne, musi być przede wszystkim złożona oferta
i  Gmina  może  dofinansować  zadanie.  Gmina  dofinansowuje  zadania  własne  Gminy,  które  są
realizowane przez organizacje pozarządowe. Organizacje te nie muszą być z terenu Gminy ale
mają  działać  na  rzecz  jej  mieszkańców.  I  teraz  nasuwa się  pytanie  na  czym będzie  polegała
działalność tego Stowarzyszenia na rzecz mieszkańców Gminy Bystrzyca Kłodzka. Na tej imprezie
będą przede wszystkim ludzie z zewnątrz, przyjedzie 700 osób z terenu całej Polski i na pewno
będą płacić za udział w biegu „Wilczym tropem”, gdyż jest to impreza komercyjna. Dodała, że sama
brała udział w takim biegu i opłata wynosiła 130 zł. Kierownik uważa, że powinien to być wniosek
o ewentualne dofinansowanie współorganizacji Gminy. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że szczegóły biegu zna Stowarzyszenie i że przekaże im, żeby
się zgłosili do Gminy i popytali.
Marian Adamów – powiedział, że zna tą sprawę i na pewno im Gmina pomoże, gdyż oni proszą
m.in.  o  scenę,  o  nagłośnienie.  Dodał,  że  są  to  młodzi  ludzie,  którzy  maja  pomysły  i  nikt  nie
powiedział, że Gmina im nie pomoże. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że on tylko zapytał i nie twierdzi, że ktoś powiedział, że Gmina
nie pomoże.
Marian Adamów  – powiedział,  że Radni też mają wpływ na budżet  i  gospodarskim sposobem
trzeba komuś zabrać, żeby komuś dać i trzeba w ramach tego budżetu operować.

Ad. 11.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
Przewodniczący  Rady –  powiedział,  że  do  biura  Rady  Miejskiej  wpłynęła  następująca
korespondencja: 

 pismo Pana Marszałka Województwa Dolnośląskiego w sprawie wyjaśnienia odnośnie
ewentualnej budowy ronda na terenie Bystrzycy Kłodzkiej

 informacja  Pana  posła  Michała  Dworczyka  na  temat  jego  dwuletniej  działalności  na
terenie swojego okręgu wyborczego 

 informacja  Wojewody  Dolnośląskiego  odnośnie  oświadczenia  majątkowego  Pani
Burmistrz i Przewodniczącego Rady.

Ad. 12.  Sprawy różne i wolne wnioski.
Burmistrz  –  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  decyzję  kredytową,  to  należy  ją  podjąć  dzisiaj
i w związku z tym poinformuje Radnych o dwóch propozycjach w tej kwestii. Powiedziała, że kredyt
wynosi 17 mln. 200 tys. zł, na co Radni wyrazili zgodę podejmując odpowiednią uchwałę. Zanim
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zostały otwarte te oferty zostało napisane, że koszty obsługi tego kredytu przez 10 lat to będzie
kwota  2  mln.  709  tys.  zł.  Burmistrz  poinformowała,  że  wpłynęły  dwie  oferty:  oferta  Banku
Spółdzielczego z Kłodzka mówiąca o tym, że wys. WIBOR-u wynosi 1,66% plus 0,87% marża co
daje razem 2,53% oprocentowania kredytu i jest to kwota 2 mln. 820 tys. zł jeżeli chodzi o obsługę
tego kredytu  i  tu  występuje  różnica  111  tys.  zł  w przeciągu  10  lat.  Druga oferta  wpłynęła  od
Spółdzielczego  Banku  w  Strzelinie,  który  obsługuje  Gminę  i  jest  ona  gorsza  od  poprzedniej
o 0,03%. Zgłosiła się również firma, która powiedziała, że chętnie pomoże Gminie wyemitować
obligacje i jest w stanie obniżyć marżę do 0,75%, ale jest to tylko propozycja ustna. W dwóch
poprzednich  przypadkach  jest  oferta  i  wszystko  jest  potwierdzone  na  piśmie.  W  związku
z  powyższym  Burmistrz  postawiła  pytanie,  czy  zrezygnować  z  dzisiejszych  dwóch  ofert
i zdecydować o emisji obligacji, ale nie ma pewności, że będzie to 0,75%.
Skarbnik  – powiedziała,  że jeżeli  chodzi  o obligacje to jeszcze płaci  się  prowizję firmie,  która
przeprowadza  tą  emisję  obligacji.  Dodała,  że  w  przypadku  wyboru  wariantu  emisji  obligacji
należałoby w listopadzie zwołać sesję nadzwyczajną, gdyż trzeba by było zmienić uchwałę , że nie
o  kredycie  ale  o  emisji  obligacji.  Powiedziała,  że  w  takiej  sytuacji  musiałaby  wystąpić  do
Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinię w sprawie możliwości wykupu tych obligacji, na którą
trzeba by czekać i nie można by było nic zrobić z procedurami, dopóki ten dokument do Gminy by
nie wpłynął i byłby już koniec listopada. W związku z tym Pani Skarbnik wyraziła obawę, żeby się
czasem w grudniu nie okazało, że popyt jest tak duży, że obiecana marża w wysokości 0,75% jest
już nierealna i musi być wyższa. Powiedziała, że zaoferowana na dzień dzisiejszy marża 0,87%
jest dobrą propozycją i jej zdaniem Gmina powinna wziąć kredyt w banku zamiast decydować się
na emisję obligacji.
Burmistrz – powiedziała, że ona również byłaby za tym aby wybrać bank, jeżeli pod względem
merytorycznym spełnia wszystkie wymogi. Dodała, że wszystkie samorządy dopiero teraz ruszyły
z zadaniami unijnymi i obecnie mnóstwo samorządów występuje teraz do banków z zapytaniami
o kredyt i jeżeli Gmina Bystrzyca Kłodzka w tym lub przyszłym tygodniu nie wystąpi o kredyt, to
może się okazać, że przy tej ilości samorządów, które w tej chwili występują o kredyty to emisja
obligacji  jest wielkim znakiem zapytania, aczkolwiek tam wliczana do zadłużenia jest ta kwota,
która  jest  w  danym roku do zapłacenia,  więc  automatycznie  wskaźniki  Gminy się  poprawiają.
Burmistrz  powiedziała,  że  pomimo  tego,  że  kredyt  spowoduje,  że  wskaźniki  będą  inaczej  się
prezentowały to wolałaby wybrać kredyt i poprosiła o pomoc w podjęci decyzji Państwa Radnych. 
Dariusz Piotrowski – poprosił o wytłumaczenie, czym jest 0,75%, czy to jest marża od kwoty 17
mln. 200 tys. 
Skarbnik – odpowiedziała, że oprocentowanie kredytu składa się z dwóch elementów – WIBOR,
który ustala Rada Polityki Pieniężnej oraz marża banku, która stanowi zysk dla banku.
Dariusz Piotrowski – zapytał, jaki byłby koszt wypuszczenia obligacji.
Skarbnik – odpowiedziała, że byłaby to marża banku plus WIBOR i oprócz tego dochodzi jeszcze
element prowizji dla firmy organizującej emisję obligacji. Powiedziała, że 111 tys. więcej, niż to co
zostało wyliczone przy oprocentowaniu marż do WIBOR-a 0,75% a ta najlepsza oferta 0,87%
marża, to jest 0,12% do WIBOR-a różnicy i to jest mała różnica, gdyż na dzień dzisiejszy najtańszy
kredyt Gminy ma marżę 0,69% a najdroższy ma marżę 2,25%.
Dariusz Piotrowski – powiedział, żeby posługiwać się rzeczywistą stopą oprocentowania, bo to
jest wyznacznik każdego kredytu.
Burmistrz – powiedziała, że oprocentowanie tego kredytu to WIBIR-1,66% plus marża 0,87% co
daje 2,53% czyli na dzień dzisiejszy jest to najlepsza oferta, jaką Gmina dostała, natomiast wielką
niewiadomą jest oferta emisji obligacji, czyli WIBOR plus 0,75%. Jeżeli WIBOR w dniu dzisiejszym
wynosi 1,66% plus marża 0,75% to wychodzi 2,41%, czyli  jest to różnica o której mówiła Pani
Skarbnik 0,12%, ale do tego należy doliczyć opłatę dla firmy, która zajmie się emisją obligacji i to
będzie też kilkadziesiąt tys. zł. Jeżeli w skali 10 lat, bo na taki czas jest propozycja zaciągnięcia
kredytu, a propos tej różnicy, którą dzisiaj zaproponowano, tzn. założono, że obsługa tego kredytu
nie może przekroczyć 2 mln. 709 tys. zł, bo zakładano, że będzie to 0,75% plus WIBOR a różnica
pomiędzy zakładaną kwotą obsługi kredytu a ofertą banku wynosi 111 tys., to na przestrzeni 10 lat,
to i tak będzie mniej niż trzeba byłoby zapłacić za emisję obligacji. Burmistrz dodała, że Gmina
obiecała firmie, która zaproponowała emisję obligacji, że zostanie jej dziś udzielona odpowiedź po
tym przetargu. Powiedziała, że w związku z tym, że z Panią Skarbnik zostało założone 2 mln. 709
tys. obsługi tego kredytu a najkorzystniejsza oferta to 2 mln. 800 parę tys. to jest teraz dylemat czy
wybrać ten bank, który udzielił dzisiaj najkorzystniejszej oferty, bo chodzi o to, żeby to było pewne.
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Przewodniczący Rady – powiedział, że są dwie oferty: Banku Spółdzielczego w Kłodzku i Banku
Strzelińskiego, przy czym Bank Spółdzielczy w Kłodzku daje lepsze warunki kredytowania. 
Burmistrz – powiedziała, żeby pamiętać o tym, że w grę wchodzi również emisja obligacji, gdzie
na  dzień  dzisiejszy  jest  tylko  teoria,  natomiast  nie  ma praktyki.  Zapytała  Radnych,  czy  pójść
w próbę emisji obligacji czy wziąć kredyt, który na dzisiaj praktycznie można by było rozstrzygnąć
po sprawdzeniu dokumentów.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że jeżeli Pani Skarbnik twierdzi, że koszt wypuszczenia obligacji
byłby  taki  sam  lub  większy  niż  koszt  kredytu,  to  wiadomo  jest,  że  należy  wybrać  tańsze
rozwiązanie czyli kredyt. 
Skarbnik – powiedziała, że teoria była taka, że firma wyemituje obligacje za marżę 0,75%, taka
była obietnica, ale ona nie wie, jak będzie wyglądała w grudniu rzeczywista umowa i może się
okazać, że za emisję będzie trzeba o wiele więcej zapłacić niż ta kwota 111 tys. zł.
Dariusz Piotrowski –  zapytał, czy to, że zostanie wybrana ta oferta, która przekracza ustalony
pułap to jest to zgodne z przepisami.
Skarbnik –  odpowiedziała,  że  mogła  zrobić  symulację  w  najdroższych  warunkach,  a  zrobiła
symulację w warunkach powyżej najtańszego kredytu, bo było jej marzeniem, żeby Gmina taki tani
kredyt dostała. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycję Pani Burmistrz o zaciągnięci kredytu
a nie emisji obligacji.
Rada  w  obecności  14  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  14  głosami  za,  podjęła  decyzje
o zaciągnięciu kredytu. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że na wczorajszej Komisji Budżetu i Finansów rozpatrywano
wniosek w sprawie posadowienia wymiennika ciepła na działce nr  710/3  obręb Centrum i  ten
wymiennik już tam stoi.
Burmistrz  –  powiedziała,  że  jeżeli  jest  taka  sytuacja,  to  należy  tam  pójść  i  zrobić  zdjęcia,
ponieważ ten wymiennik stoi tam nielegalnie. 
Przewodniczący Rady  – podziękował Radnemu Kamińskiego za tą informację i powiedział, że
będzie trzeba to sprawdzić. 
Burmistrz  –  dodała,  że  procedura  jest  taka,  że  sprawę  będzie  trzeba  zgłosić  do  Nadzoru
Budowlanego. 
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  Pan  Sekretarz  miał  wyjaśnić  sprawę  byłej  kotłowni,
w kierunku jak się jedzie na Polanicę. Dodał, że dokonał wizji lokalnej i potwierdziły się jego słowa,
że tam jest wysypisko śmieci. 
Sekretarz – powiedział, że był tam i pewne kroki zostały podjęte, a jak to nic nie pomoże, to do
końca listopada zostaną podjęte drastyczne kroki.
Robert  Jadwisińczak  –  powiedział,  że  jest  mieszkańcem  Bystrzycy  Kłodzkiej  przy  ulicy
Modrzewiowej  i  przyszedł  do  Państwa  Radnych  z  prośbą  i  wnioskiem mieszkańców tej  ulicy,
ponieważ  lata  mijają  i  mieszkańcy  ulicy  Modrzewiowej  borykają  się  z  niemałym  problemem
i chodzi  tu o drogę,  którą mieszkańcy użytkują czyli  Modrzewiową.  Powiedział,  że użytkują tą
drogę już kilka lat i  on sam dużo pracy włożył w tą drogę. Gmina co prawda zepchała ziemię
i nasypała kamień i na tym się skończyło i bieżące dowożenie niesortu nie wystarczy. Gdy zaczyna
się weekend to on osobiście bierze taczkę i uzupełnia dziury niesortem, który jest tam złożony, bo
przyjeżdżają goście i nie mają jak dojechać. Raz nagrał film i chciał pokazać go Pani Burmistrz ale
nie udało mu się jej spotkać i faktycznie na drugi dzień przyjechał niesort i został tam rozsypany.
Powiedział,  że dzieci  chodzą do szkoły,  rano są zawożone autem ale z powrotem wracają na
nogach i gdy jest niesprzyjająca aura te dzieci się brudzą a auta są umazane. Spadek działki
powoduje  to,  że  cała  woda  schodzi  na  drogę  przy  opadach  i  powoduje  problemy.  Pan
Jadwisińczak dodał, że wniosek jest od wszystkich mieszkańców ulicy Modrzewiowej i chciałby,
żeby  Państwo  Radni  uchwalając  budżet  na  przyszły  rok  być  może  znaleźli  szansę  dla
mieszkańców ulicy Modrzewiowej i przychylili się do ich prośby. 
Burmistrz – powiedziała, że ta droga jest w projekcie budżetu i wiele innych dróg, które powinny
być zrobione, ale fakt jest taki, że kroi się budżet, żeby go potem zbilansować. Dotyczy to również
jednostek  podległych  Gminie,  czego  przykładem jest  i  Muzeum i  Biblioteka  i  Miejsko  Gminny
Ośrodek Kultury. Jednostki te występują o środki, które Gmina powinna zabezpieczyć na cały rok
i  jeżeli  np.  chodzi  o  1 mln.  zł,  Gmina,  żeby zbilansować budżet,  daje im 500 lub  600 tys.  zł
i dopiero w trakcie roku, kiedy są oszczędności na innych inwestycjach albo są nieprzewidziane
większe dochody do budżetu, to dopiero z tych pieniędzy dodaje się do tych jednostek. Może też
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być taka sytuacja, że na początku, gdy będzie przyjmowany przez Radę budżet, droga może się
nie znaleźć do realizacji, ale po wykonaniu przetargu na inne zadania, które Gmina musi zrobić,
może okazać się, że po tych przetargach zostanie 100 czy 200 tys. zł i będzie ta informacja, że w
maju będzie można te pieniądze na remont tej drogi przekazać. W ubiegłym roku wniosków było
na ponad 130 mln. zł a dochody Gminy to ok. 59 mln. zł. Burmistrz powiedziała, że kiedy będzie
budżet, wtedy okaże się jakie będą możliwości Gminy i może się zdarzyć tak, że w trakcie roku te
pieniądze będą z innych inwestycji zaoszczędzone i wtedy będzie można to zadanie wprowadzić. 
Robert  Jadwisińczak  –  powiedział,  że  rozumie,  że  Radni  mają  wiele  spraw na  głowie  i  że
mieszkańcy Modrzewiowej nie oczekują cudów i wiedzą, że nie jest to łatwe, ale jeżeli się znajdą
jakiekolwiek pieniądze to jest prośba, żeby chociaż tą drogę odcinkami zbudować.
Burmistrz –odpowiedziała, że to będzie tylko odcinek z tego względu, że jak rozmawiała w między
czasie z Panią Prezes Konieczną, która przedstawiała koncepcję zwodociągowania tamtej części
Bystrzycy  czyli  ulicy  Błękitnej  i  Widokowej,  to  tam,  gdzie  Państwo  mieszkają  to  jest  sieć
kanalizacyjna i wodociągowa ale w drugiej części ulicy Modrzewiowej jej nie ma, więc bez sensu
byłoby gdyby robiono drugą pętelkę, bo wtedy za rok, czy za dwa trzeba by było kopać, żeby
położyć sieci.
Robert Jadwisińczak – powiedział, że budując drogę można przewidzieć pewne sprawy i chodzi
tu o ulice Robotniczą, gdzie przerzucenie instalacji czy czegokolwiek powoduje rozkopanie drogi
i  w takich sytuacjach można by pomyśleć o tym, żeby wrzucić tam rurę przyszłościowo, bo na
przykład ktoś będzie chciał mieć gaz i żeby nie kopać znowu. Pan Jadwisińczak powiedział, że
mieszkańcy Modrzewiowej użytkują ulicę Robotniczą i są uskoki, i ruszając tą drogę, ona już nigdy
nie będzie taka sama.  
Burmistrz – odpowiedziała, że wrzucenie rury to nie jest taka prosta sprawa, ponieważ okazuje
się,  że  sieć  kanalizacyjna  musi  iść  na  pewnej  głębokości,  sieć  gazowa  musi  iść  na  innej
głębokości, muszą być od siebie oddalone i potem ta jedna rura wystarczy tylko na jedną jakąś
sieć a nie na wszystkie i  i  tak będzie trzeba ponownie kopać.  Dodała,  że rozumie,  że strony
mieszkańców to zupełnie inaczej wygląda, ale ze strony przepisów to również inaczej wygląda. 
Robert Jadwisińczak – powiedział, że jeżeli ulica Robotnicza została wykonana i biegną tam już
wszystkie media a później przychodzą i kopią, bo muszą położyć rurę, to może by się jednak jakiś
sposób znalazł, żeby to przyszłościowo rozwiązać.
Burmistrz – powiedziała, że obecnie firma Państwa Jarawskich robiła i robi przekopy i zajęcie
pasa  drogi  powiatowej.  Przyjechała  firma  specjalistyczna,  która  nawet  co  100m  robiła  wykop
i robiła przeciski na 100m, czyli faktycznie są już takie metody, że nie trzeba kuć na całości drogi
ale już tylko miejscowo punktami.
Przewodniczący Rady – zapytał, czy do sekretarza sesji wpłynął wniosek.
Leszek  Stróż  –  sekretarz  sesji –  odpowiedział,  że  wpłyną  wniosek  Radnego  Mieczysława
Kamińskiego o zwiększenie środków finansowych na realizację rocznego programu współpracy
gminnej Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi w obszarze Kultura fizyczna i sport
z kwoty 240 tys. na kwotę 260 tys. zł.
Przewodniczący Rady poddał wniosek Radnego Mieczysława Kamińskiego pod głosowanie. 
Rada w obecności 14 Radnych,  w głosowaniu jawnym, 3 głosami za, 8 głosami przeciw,  przy
3 wstrzymujących się odrzuciła wniosek Radnego Mieczysława Kamińskiego. 

Ad. 13.  Zamknięcie obrad.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  i  braku  uwag  złożonych  na  piśmie  sekretarzowi  –
Przewodniczący Rady podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz Radnym za
czynny udział i zamknął obrady czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Bystrzycy
Kłodzkiej o godz.1611. 
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